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متن پرسش

بسم االله الرحمن الرحیم با عرض سلا م چند سوال در باره ذکر داشتم لطفا هر کدام را جداگانه پاسخ

فرماد 1- ایا بهتر است در طول روز یک ذکر را زیاد تکرار کنیم و یا چنر ذکر را بگوم مثلا آیا بهتر

است 1000 بار صلوات بفرستیم ویا بهتر است مثلا 100 بار صلوات 100با ر تهلیل 100 بار تکبیر وهمین

طور تسبیح ودیگر ذکر ها را بگوم 2- در حین رانندگی به مباحث معرفتی گوش می دهم و ذکرهم

می گوم آیا درست است و فایده دارد و یا با ید با توجه به مباحث گوش دهم و یا با توجه بیشتر

ذکر را بگو یم3- علامه حسن زاده روایتی را در کتاب نور علی نور آورده که از غرر روایات می داند که

امام صادق علیه السلام فرمود در تعجبم از کسی که از چهار چیز بیم دارد چگونه به چهار چیز پناه نمی

برد که موضوع ترس واندوه و مورد مکر و حیله واقع شدن و طالب دنیا بودن را مطرح می کند و به

عنوام نمونه می فرماید در شگفتم از کسی که اندوهگین است چگونه به ذکر لا اله الا انت سبحانک انی

کنت من الظالمین پناه نمی برد فانی سمعت االله عزوجل یقول بعقبها و نجیناه من الغم و کذلک ننجی

المومنین و یا عجبت لمن اراد الدنیا و زینتها کیف لا یفزع الی قوله ما شاء االله لا قوه الا باالله فانی

سمعت االله عزوجل یقول بعقبها ان ترن انا اقل منک ما لا و ولدا فعسی ربی ان یوتین خیرا من جنتک

و عسی موجبه حال سوالم این است که این اذکار به چه صورت است آیا عدد خاصی و زمان خاصی

دارد و یا به طور مکرر در طول روز باید تکرار کرد دوم این که چرا امام فرموده است فانی سمعت االله

عزوجل و نفرموده قال االله تعالی و سوال آخر اگر کسی ذکر ماشاالله ..... را بگوید تا از دنیا و نعمتهایش

بهرهمند تر شود و هم برای خود و خانواده استفاده کند و هم با انفاق و دیگر امور خیر به خدا تقرب

یابد مانع تکامل آدمی می شود با کمال تشکر خداوند به شما جزای خیر را بدهد

متن پاسخ

باسمهتعالی: سلامعلیکم: 1- هر دو کار خوب است بستگی به حال و حضور خودتان دارد که با کدام ذکر

جلو میروید ولی این سه ذکر به اضافهی سبحاناالله خوب است که در روز فراموش نشود 2- خوب

است 3- نظر قلب و زبان به این اذکار در حدّی که قلب متذکر باشد کافی است. شاید نیاز نباشد به

تعداد خاص گفته شود مگر آنکه بخواهید به خودتان برنامه بدهید که آن هم خوب است. میفرماد

چرا میفرمایند: «سمعتُ االله عزوجل»؟ فدایشان شوم این ذوات مقدس با گوش مبارک قلبشان قرآن

را شنیدهاند. چرا نگویند «سمعتُ». به نظرم نهتنها اشکال ندارد خوب هم هست که انسان از خدا طلب

نعمتهای دنیایی را برای آخرت خود بکند. سعی کنید این سؤالات را با دادن آدرس ایمیل بفرماد که



اگر برای سایرین مفید نیست در معرض دید عموم قرار نگیرد. موفق باشید


